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Protokół Nr 4/11 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki  

w dniu 18 kwietnia 2011 roku 

 

Posiedzenie odbyło się w siedzibie Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Krośnie 

Odrzańskim, ul. Szkolna 1 i rozpoczęło się o godzinie 1300. W posiedzeniu 

uczestniczyli – wg załączonej listy obecności. 

Posiedzenie komisji prowadził Przewodniczący Komisji Włodzimierz Rogowski. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Informacja dotycząca funkcjonowania Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych  

w Krośnie Odrzańskim. 

2. Omówienie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Powiatu. 

3. Sprawy różne. 

 

Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 1 

Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Krośnie Odrzańskim Barbara 

Kołarzyk przedstawiła informację dotyczącą funkcjonowania placówki oświatowej. 

Dyrektor przedstawiła informację dotyczącą ilości oddziałów, uczniów w placówce 

oraz zasady rekrutacji. Szczegółową informację stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. Dyrektor przedstawiła ofertę szkolną na rok kolejny. Podkreśliła, że jest 

ona dość szeroka, aby uczeń miał wybór.  

Zaznaczyła, że oprócz widocznych pozytywów, jest również wiele negatywnych 

aspektów. Do końca sierpnia są zalecenia Sanepidu względem przeprowadzenia 

remontów sal dydaktycznych. Koszty remontów są znaczne, gdyż prace 

prowadzona są od podstaw. Należy zbijać tynki, konieczne jest położenie nowej 

instalacji itp.  

 

W. Rogowski podkreślił, że otwiera się możliwość kształcenia w Niemczech. 

Zapytał, co my jako szkoły, jako Powiat możemy zrobić, jakie działania 

przeprowadzić, aby nie stracić uczniów? 

 

B. Kołarzyk podkreśliła, że wszyscy uczniowie na pewno nie wyjadą. Niemcy 

przyjmą tylko najlepszych uczniów, gdyż chcą mieć uczciwego i dobrego ucznia. 

Niemcy będą chcieli kształcić uczniów, którzy tam zostaną po zakończeniu szkoły. 

Szkoły Niemieckie są zainteresowane również uczniami/absolwentami, aby 

przygotować konkretne kierunki studiów pod kątem Polskich uczniów. Wyraziła 

jednak zaniepokojenie, że uczniowie bardzo dobrze uczący się mogą się skusić i 

wyjechać do Niemiec.  

 



2 

 

J. Kurzępa przypomniał, ze na jednej z sesji pytał o kwestę kształcenia za granicą. 

Otrzymaliśmy lakoniczną odpowiedź wykazującą bezradność naszych władz, w 

przeciwieństwie do przygotowanych planów strony Niemieckiej. Czuję to jako 

zagrożenie dla tożsamości mieszkańców Ziemi Lubuskiej. Dyrektor wypatruje 

pewne zagrożenia, gdyż może nastąpić drenaż intelektualny. Do szkół Niemieckich 

odejdą najlepsi. Rynek Niemiecki wchłonie naszych najlepszych uczniów. Niestety 

inni nasi rozmówcy tego nie dostrzegają. Kuratorium nakazuje nam monitorowanie 

tego zjawiska. Jestem gotów podjąć trud monitorowania tego zjawiska na terenie 

Powiatu oraz zaproszenia komisji do przemyślenia Strategii Powiatu.  abyśmy mieli 

pewną korelację, jakie są wzmacniane możliwości na uczelniach, aby skorelować to z 

możliwościami i oczekiwaniami rynku pracy. Kilka lat temu przeprowadzono 

badania w tym zakresie. Wyniki były zatrważające, okazało się, że kształcimy 

bezrobotnych. Musimy wiedzieć gdzie są potrzebni specjaliści i jakiej branży. Należy 

wyjść ofensywnie na zapotrzebowanie rynku w całym Powiecie. Ważne jest aby 

walczyć o młodzież z każdej gminy, mimo że obecnie z Bytnicy większość uczniów 

uczy się w Zielonej Górze. Należy powalczyć o tych uczniów.  

Zawnioskował, aby jako radni powiatowi, podjąć monitoring polityki edukacyjnej i 

oświatowej Brandenburgii wobec Polaków i przedstawienie kontroferty. 

Należy zastanowić się nad Strategią Powiatu w tym zakresie. Jakie jest miejsce 

młodzieży w różnych obszarach życia społecznego? Czy młodzież będzie chciała tu 

pozostać na tym rynku. Jaka jest polityka młodzieżowa, co mamy im do 

zaoferowania? Podkreślił, że jest gotowy podjąć działania wspólnie z radnymi. 

 

D. Oleszek podkreślił, że chyba i tak stoimy na straconej pozycji. Młodzież 

wybierając prace w Polsce za 1200 złotych i w Niemczech za 1200 euro, jasne jest co 

wybierze. Dobrze jest stworzenie oferty edukacyjnej, jednak ekonomia ma 

zasadnicze znaczenie. 

 

J. Kurzępa podkreślił, że jest to prawda, jednak można wskazać wiele osób, które 

pozostały w Polsce. Przykładem jest Wrocław, którzy stworzy strefę, gdzie 

absolwenci otrzymują pracę za satysfakcjonujące wynagrodzenie.  

 

W. Rogowski podkreślił, ze jest wielu Polaków, którzy wyjechali za granicę ale 

chętnie wracają do kraju.  

 

J. Czerepko zaproponował, aby uczniowie uczyli się w Polsce, a praktyki odbywały 

się po stronie Niemieckiej.  

 

Sekretarz poinformował, że Burmistrz Guben zaproponował Staroście przejęcie 

wszystkich uczniów ze Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Gubinie. 

Na to jednak nie ma naszej zgody.  
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D. Oleszek podkreślił, ze ciężko będzie zatrzymać ten rozwijający się drenaż. 

Pieniądz jest silniejszy od nas wszystkich.  

 

Sekretarz podkreślił, że podczas tworzenia Strategii mówiono o „lokomotywie”, 

która miała rozruszać powiat.  Do dzisiaj takiej „lokomotywy” nie ma. Należy zatem 

zastanowić się, czy należy kształcić uczniów dla powiatu, czy jednak poza powiat. 

Należy zastanowić się jak rozruszać nasz rynek pracy? Trzeba stworzyć klimat dla 

gospodarki. Mamy najbardziej bogata ofertę edukacyjną. Nie możemy sobie jednak 

pozwolić na klasy poniżej 25 osobowe. Obecnie już dokładamy ponad 2 mln złotych 

do edukacji.  

 

B. Kołarzyk podkreśliła, że rynek pracy dostosowuje nam ofertę edukacyjną. 

Uczniowie przychodzą do szkoły ze skierowaniem od pracodawcy. Obecnie 

pojawiają się problemy z odbyciem praktyk, gdyż zakłady nie chcą przyjmować 

uczniów. Zasadne jest, aby Strategia współgrała z ofertą edukacyjną.  

 

Sekretarz poinformował, że ok. 10 uczniów pozyskujemy więcej z innych powiatów, 

niż odchodzi od nas. Mamy bardzo konkurencyjną ofertę w stosunku do Słubic. 

Zasadniczym problemem jest również kwestia dojazdu uczniów z terenów wiejskich.  

 

S. Bartczak podkreślił, że należy rozpatrywać rynek pracy pod kątem rynku pracy. 

Jednak większość wymusza rzeczywistość. Problemy dotyczące młodzieży z Bytnicy 

wynika z faktu, że na terenie gminy są zaledwie 3 zakłady pracy. Podkreślił również, 

że nie należy się za bardzo obawiać zagrożenia ze strony Niemiec, często 

najzdolniejsi uczniowie jednak pozostają, bo wiedzą że u nas sobie poradzą. Częściej 

wyjeżdżają uczniowie słabsi do prac fizycznych. Wolą mieć niegodną pracę, ale 

godne zarobki na zachodzie.  

 

J. Kurzępa podkreślił, że przed nami 3 lata kadencji. Chciałbym za 3 lata zasiąść z 

wami z takim samym poczuciem jak dzisiaj, ze nic się nie stanie. Problem jest taki, że 

otwiera się rynek i my musimy się skonfrontować z tym co się dzieje. Musimy 

sprawdzić co się dzieje w naszych społecznościach, sprawdzić jakie to ma 

przełożenie na poszczególne gminy. Niemcy są pragmatyczni, chciałbym byśmy my 

byli tacy sami.  

 

S. Barczak podkreślił, ze należy podjąć takie działania, ale nie może to być coś co 

spędza nam sen z powiek. Nie można dbać tylko o ofertę edukacyjną, ale należ dbać 

o to był na naszym terenie inwestor. Nie wystarczy wykształcić, ludzie musza mieć  

środki by inwestować. Takie badania, o których mówi Przewodniczący, są jak 

najbardziej zasadne.  
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W. Rogowski podkreślił, że przedstawiona oferta edukacyjna jest bardzo bogata. 

Wyraził zadowolenie, że wiele klas będzie miało rozszerzony program z matematyki 

i fizyki.  

 

D. Oleszek zwrócił uwagę na fortepian, który stoi w auli. Zaproponował 

odrestaurowanie tego instrumentu. Jest to koszt kilkudziesięciu tysięcy złotych. 

Zapytał, czy istnieje możliwość zapisania środków w budżecie na ten cel? 

 

J. Kurzępa zaproponował, aby na facebooku ogłosić akcję społeczną z 

przeznaczeniem na ten cel. Każdy z absolwentów mógłby sfinansować jeden 

klawisz, jedną strunę. Szkoła ma finalistów olimpiad informatycznych. Uczniowie 

mogliby przygotować na facebooku taką akcję. 

 

Sekretarz podkreślił, że przeanalizuje możliwości prawne w tym zakresie.  

 

J. Bartkowiak podziękował za zaproszenie na dzisiejsze posiedzenie komisji. To co 

dzieje się w tej szkole za czasów dyrektorowania Pani Kołarzyk, to coś 

niesamowitego. Szkoła rozwija się z dnia na dzień. Pogratulował dyrekcji oraz 

wszystkim osobom które przyczyniły się do rozwoju tej szkoły. Większość członków 

Komisji jest absolwentami tej szkoły. Wyraził poparcie w zakresie monitoringu 

rynku edukacyjnego. Gdy kilka lat temu otwarto rynek Francuski też obawialiśmy 

się wyjazdu uczniów. Jak się okazało obawy były niezasadne. Niemiecki rynek jest 

bliższy, ale nasza oferta jest również bardzo interesująca i winna zachęcić młodzież 

do nauki w naszych szkołach. Jako Sejmik również będziemy czynić starania, aby na 

bieżąco kontrolować to co dzieje się na rynku edukacyjnym. 

 

Ad. 2 

Sekretarz Zbigniew Kościukiewicz poinformował, że Zarząd Powiatu wystąpił do 

Przewodniczącego Rady Powiatu o zmianę planu pracy Rady. Ze względu na zapisy 

art. 270 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (Dz. U. 

Nr 157, poz. 1240 ze zm.) Komisja Rewizyjna winna rozpatrzyć sprawozdanie 

finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z opinią regionalnej izby 

obrachunkowej. Zarząd Powiatu Krośnieńskiego w obowiązującym terminie 

przedłożył do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze informację z 

wykonania budżetu za rok 2010. Do dnia dzisiejszego nie otrzymaliśmy stosownej 

opinii. Ponadto, w związku z przyjętymi zasadami, sprawozdanie finansowe 

zostanie ukończone w terminie do dnia 30 kwietnia br. W związku z powyższym 

Zarząd zawnioskował o dokonanie przesunięcia procedowania Rady Powiatu nad 

udzieleniem absolutorium za 2010 rok na sesję majową. Natomiast informacje 

Komendantów Policji i Straży Pożarnej proponuję wysłuchać na najbliższej sesji. 

 

Sekretarz poinformował jednocześnie, że w związku z wycofaniem skargi na 

Powiatowego Rzecznika Konsumentów w Krośnie Odrzańskim z porządku obrad 



 

  


